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Särskilt uttalande (MP): 

”Vi håller med Kommunstyrelsens pensionärsråd om att det är en mycket kort tid med 

tre dagars tidsfrist för att tacka ja eller nej till en plats i vård- och omsorgsboende. Det 

är inte säkert att erbjudandet om plats gäller den enskildes förstahandsval. Reglerna 

bör ses över i syfte att ge mer skäligt rådrum för den enskilde och dennes omgivning.”  

 

 

§ 14    Svar på skrivelse från tjänstgörande ersättaren Brit Rundberg (V) om  

           evakueringar vid upprustning av äldreboenden 

                

Ärende 

Föreligger ärende dnr 109-249/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens tjänsteutlåtande  

som svar på skrivelsen. 

 

Särskilt uttalande (V): 

”Vänsterpartiet konstaterar att äldreförvaltningen inte anser sig ha något övergripande 

ansvar för hur evakueringar i samband med hur renoveringar av äldreboenden planeras 

och genomförs. Vi anser däremot att förvaltning och äldrenämnd borde ha detta 

övergripande ansvar när fler stadsdelar är involverade i ombyggnad och evakuering. 

Om detta återkommer vi.”  

 

 

§ 15      Svar på skrivelse från ledamoten Torun Boucher (V) om avslag på  

            ansökan om plats på äldreboenden, mm 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 109-301/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryrkande från Madeleine Sjöhage (C). 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till beslut med 

instämmande av vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) och 

ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S). 
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 Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: förvaltningens förslag 

som stöds av (M), (FP) samt av ersättaryrkande från (C) och ett gemensamt 

förslag till beslut från (V), (S) och (MP). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP) och ersättaryrkande 

från (C). 

 

           Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen. 

 

Reservation från (V), (S) och (MP):  
Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä  

m.fl. (S) och vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) och hänvisar till 

gemensamt yrkande:  

”Vi yrkar att äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och uppdrar åt 

äldreförvaltningen att göra en fördjupad utredning av biståndshandläggningen för olika 

typer av äldreboenden, med särskilt fokus på servicehus, och att återkomma till 

nämnden med en redovisning. 

Tjänsteutlåtandet ger svar på en övergripande nivå, men för att äldrenämnden på ett 

konstruktivt sätt ska kunna planera för stadens behov av boenden, behöver vi en mer 

djupgående analys. Vi får ofta höra att efterfrågan på servicehus sjunker, samtidigt 

avslås så mycket som 40 % av ansökningarna. Motivet är ofta att den äldre klarar sig 

bra hemma med utökad hemtjänst– men att staden anser att den äldre inte behöver ett 

boende är knappast samma sak som att den äldre inte efterfrågar detta boende. Vi vet 

genom våra egna representanter som sitter i sociala delegationer hur avslagen på 

servicehus kan se ut i praktiken. Problemet med dessa konkreta exempel är att de är 

hemligstämplade och alltså inte kan redovisas. Därför behöver vi ett bättre sätt att 

hantera denna fråga. 

För att illustrera detta påstående beskrivs ändå några fall nedan som inte går att 

källhänvisa då de inte är offentliga.  Beskrivningarna är nedkortade och blandade. Alla 

är kvinnor mellan 75 och 90. 

 - nedsatt balans, fallrisk, nedsatt rörlighet, hjärtsvikt, leversvikt, mindre stroke, 

blodtrycksfall, yrsel 

 - rullator inne och ute, protes i bägge höfterna, hjärtopererad för några år sedan. 

– isolerad, otrygg, stroke, yrsel, nedsatt balans, fallrisk, svårt att hantera mediciner, 

bipolär 

- balanssvårigheter, flera små proppar, otrygg, saknar gemenskap,  

Alla anses klara sig hemma med utökad hemtjänst. Några kanske skulle klara sig på ett 

trygghetsboende, men då trygghetsboende idag förutsätter en ekonomi som många inte 

har så är det ofta inte ett realiserbart alternativ. Detta drabbar naturligtvis främst 

kvinnor, inte bara därför att de lever längre, utan också då de kvinnor som idag är äldre 

ofta har haft små eller inga inkomster bakåt i tiden, och därmed också ofta har små 

pensioner.  
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Det är viktigt att vi vet vad vi gör när vi succesivt avvecklar servicehusen, ersätter dem 

med trygghetsboenden och låter dem som inte har resurser klara sig med hemtjänst. Vi 

menar att idag är vårt faktaunderlag alldeles för bristfälligt och att vi därmed faktiskt 

inte vet vad vi gör. Det ligger naturligtvis i hela nämndens intresse att veta vad den 

gör, och vi vill därför att nämnden tar som sitt uppdrag att utreda denna fråga 

ordentligt.   

Vi vill bland annat ha svar på frågorna hur många avslag per stadsdel som överklagas 

totalt, det vill säga även de fall som staden omprövar. Det borde vara upp till varje 

stadsdelsnämnd att ha statistik över detta som bör gå att redovisa in. Vi vill kunna ta 

del av statistiken uppdelat på stadsdelar så att vi får en överblick över resurser och 

eventuella resursbrister över staden totalt.”   

 

 

§ 16     Äldrenämndens sammanträdestider för år 2014 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 407-330/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

           Äldrenämndens beslut 

 

          Äldrenämnden fastställer följande sammanträdestider för år 2014: 

21 januari  

18 februari  

25 mars 

29 april 

20 maj 

10 juni 

23 september 

21 oktober 

18 november 

16 december. 

         Samtliga sammanträden börjar kl. 16.00 och äger rum i Stadshuset. 

 

 

§ 17    Anmälan av tjänstemannayttrande över Betänkandet SOU 2013:53  

           ”Privata utförare – kontroll och insyn” 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001-1127/2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-328/2013  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 


